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 Protokół Nr LX/2022  

z Sesji Rady Powiatu Grójeckiego 

odbytej w dniu 29 listopada 2022 r.     

 

      Przewodniczący Rady Powiatu Janusz Karbowiak o godz. 10.00 otworzył Sesję 

wypowiadając formułę „Otwieram Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”.  

Sesja odbyła się na sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Grójcu.   

Przewodniczący Rady odczytał klauzulę informacją RODO.  

 

Następnie powitał Panie i Panów Radnych Powiatu Grójeckiego, Starostę Grójeckiego, 

członków Zarządu Powiatu, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu oraz wszystkich 

oglądających transmisję.    

 

Ad. 2  

Obecnych 19 radnych na sesji, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 3  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu Sesji Rady Powiatu z dnia 14 listopada 2022r.  

5. Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje Starosty 

Grójeckiego. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

6.1. zmieniająca Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2022, 

6.2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata  2022-2037, 

6.3. upoważnienia Zarządu Powiatu do udzielenia poręczenia kredytu, 

6.4. zmiany uchwały Nr LVIII/352/2022 Rady Powiatu Grójeckiego z dnia  

28 października 2022 r. zmieniającej uchwałę Nr XLVIII/305/2022 z dnia  

30 marca 2022 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego podziału środków  

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

dla Powiatu Grójeckiego na 2022 r. 
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6.5. ustalenia na rok 2023 wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych  

w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu na terenie Powiatu Grójeckiego, 

6.6. przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Grójeckiego do roku 2030, 

6.7. rozpatrzenia petycji w sprawie budowy chodnika przy drodze powiatowej  

w miejscowości Jeziórka, 

6.8. zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu na 2023r.  

7. Sprawozdania z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu Grójeckiego. 

8. Interpelacje i zapytania radnych.  

9. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

10. Zamknięcie posiedzenia.                                                                                   

    

Porządek obrad został przyjęty.  

Ad. 4 

Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Powiatu z dnia 14 listopada 2022 r. 

Protokół został przyjęty.  

Ad. 5  

Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje Starosty 

Grójeckiego. /załącznik/  

 

Radny Władysław Kumorek poruszył sprawę inwestycji drogowej Wierzchowina – 

Zbrosza Duża. Poinformował, że zbliża się okres zimowy i czy inwestycja zostanie 

wykonana.  

 

W odpowiedzi Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że w dniu jutrzejszym 

sprawa wykonania drogi będzie omawiana na posiedzeniu zarządu. W ubiegłym 

tygodniu spotkaliśmy się z wykonawcą, ale warunki pogodowe nie pozwalają na 

położenie masy. Jeśli pogoda ulegnie poprawie to asfalt zostanie położony. 

 

Radny Władysław Kumorek zwrócił się z zapytaniem, czy jak nie uda się położyć 

nawierzchni to dofinansowanie przepadnie.   
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W odpowiedzi Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że dokładnie nie wie.  

W dniu jutrzejszym zapadnie decyzja czy nie zmieniamy zakresu wykonania tego 

odcinka ze względu oczyszczenia poboczy i sprawdzenia podbudowy.  

 

Radny Wojciech Wojtczak odniósł się do sprawy inwestycji prowadzanych do budżetu 

powiatu na 2023 r. Radny prosi o przedstawienie informacji jakie inwestycje były brane 

pod uwagę.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że projekt budżetu powiatu na 2023 r. 

został przygotowany i przekazany do prac w komisjach. Radni zdecydują, czy budżet 

zostanie przyjęty i czy zostaną wprowadzone jakiś zmiany. Większość inwestycji była 

omawiana i uzgadniana z radnymi oraz z samorządami.   

 

Radny Adolf Maciak odnosząc się do sprawozdania poruszył sprawę umorzenia 

należności (uchwała zarządu). Radny prosi o przybliżenie sprawy. 

W odpowiedzi Starosta poinformował, że sprawa dot. uregulowań prawnych drogi  

w msc. Błędów.  

 

Radny Adolf Maciak odniósł się do sprawy udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi 

PUP Grójec. Radny prosi o przybliżenie sprawy.   

W odpowiedzi Starosta poinformował, że w ramach tzw. „tarcz” były przyznawane 

środki finansowe i  w przypadku zwrotu środków sprawa trafia do Sądu i do tych spraw 

jest potrzebne pełnomocnictwo.  

 

Następnie radny Adolf Maciak poruszył sprawę utworzenia filii Domu Samopomocy  

w Łychowskiej Woli.   

W odpowiedzi Starosta poinformował, że są chętne osoby ale nie ma już miejsca 

Łychowskiej Woli. Jeśli taka filia byłaby uruchomia to raczej od strony gminy 

Mogielnica, Nowe Miasto, Błędów.    

 

Radny Adolf Maciak odniósł się do spotkania z dnia 8 listopada 2022 r. z firmą DAVITA 

i PCM Grójec w sprawie stacji dializ. Radny prosi o rozszerzenie tematu.   

W odpowiedzi Starosta poinformował, że stacja dializ jest prowadzona przez firmę 

DAVITA. NFZ nie uruchomił kontraktu na stację dializ i dalej firma ma możliwość 

funkcjonowania. Skończył się termin umowy najmu. Zgodnie z prawem został 
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ogłoszony przetarg, ale firma DAVITA nie złożyła oferty. Zostanie jeszcze raz 

ogłoszony przetarg i najprawdopodobniej firma złoży ofertę.       

 

Ad. 6 

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

 

Ad. 6.1   

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego zmieniający Uchwałę Budżetową Powiatu 

Grójeckiego na rok 2022– przedstawił p. Witold Kępka Skarbnik Powiatu /załącznik/  

Radna Anna Steczkowska zwróciła się do Skarbnika o przedstawianie projektu 

uchwały w skrócony sposób, czyli jakie pieniądze wprowadzamy do budżetu, skąd są  

i gdzie przesuwamy. Następnie odniosła się do zwiększenia dochodów budżetu  

o kwotę 1.475.000 mln zł. w tym subwencja ogólna 522 tys. zł. Radna prosi  

o przedstawianie skąd są pozostałe środki.    

Skarbnik Powiatu Witold Kępka poinformował, że w załączniku nr 1 do projektu 

uchwały o nazwie dochody budżetu powiatu ta informacja jest tam przedstawiona. Jak 

również wszystkie inne informacje są opisane w uzasadnieniu do projektu uchwały.   

Radna Anna Steczkowska poinformowała, że nie była na poprzedniej sesji a do 

budżetu została wprowadzona kwota ok. 6 mln zł. Radna zwróciła się z zapytaniem 

skąd są te środki.   

Skarbnik Powiatu Witold Kępka poinformował, że środki są zwiększeniem udziału 

powiatu w PIT.   

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 19 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 19 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr LX/360/2022 została przyjęta 19 głosów „za” . (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

 

 

 



5 
 

Ad. 6.2 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2022-2037 wraz z autopoprawką Zarządu 

Powiatu – przedstawił p. Witold Kępka Skarbnik Powiatu /załącznik/ 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 19 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 19 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr LX/361/2022 została przyjęta 19 głosów „za” . (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Ad. 6.3 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu 

do udzielenia poręczenia kredytu – przedstawił p. Witold Kępka Skarbnik Powiatu 

/załącznik/ 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 19 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 19 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr LX/362/2022 została przyjęta 19 głosów „za” . (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Na posiedzenie przybył radny Andrzej Zaręba. Obecnych na posiedzeniu 20 radnych.  

 

Ad. 6.4 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie zmiany uchwały  

Nr LVIII/352/2022 Rady Powiatu Grójeckiego z dnia 28 października 2022 r. 

zmieniającej uchwałę Nr XLVIII/305/2022 z dnia 30 marca 2022 r. w sprawie 

uchwalenia planu finansowego podziału środków z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Grójeckiego na 2022 r./załącznik/ 
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Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 20 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 20 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr LX/363/2022 została przyjęta 20 głosów „za” . (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Ad. 6.5 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie ustalenia na rok 2023 wysokości 

opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz 

wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu na terenie 

Powiatu Grójeckiego/załącznik/  

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 20 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 20 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr LX/364/2022 została przyjęta 20 głosów „za”. (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Ad. 6.6 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju 

Powiatu Grójeckiego do roku 2030 /załącznik/  

 

Radny Adolf Maciak poinformował, że radni zgłaszali uwagi do strategii na wspólnym 

posiedzeniu komisji i czy te uwagi będą uwzględnione.  

 

Pan Michał Marciniak poinformował, że uwagi zgłoszone przez radnych zostały 

wprowadzone do strategii powiatu.   

- współpraca z organizacjami porządkowymi – kościoły, 

- współpraca z samorządami w zakresie odbudów niebezpiecznych – azbest, 

- zapisy dot. uwarunkowań rozwoju przestrzenno-funkcjonalnego (budownictwo 

jednorodzinne) – uwzględnienie gminy Błędów, 

- współpraca z powiatami ościennymi (między innymi w zakresie transportu), 

- sprawa, którą poruszył radny dot. Małego Belska w zakresie terenów zielonych 
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została usunięta.      

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 20 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 20 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr LX/365/2022 została przyjęta 20 głosów „za”. (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Ad. 6.7 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie 

budowy chodnika przy drodze powiatowej w miejscowości Jeziórka /załącznik/  

 

Przewodniczący Komisji Cezary Kołodziejski poinformował, że zdaniem Komisji 

petycja jest zasadna, ale możliwość wykonania zadania w przyszłości zależy od 

decyzji mieszkańców co do przekazania nieodpłatnie działek na poszerzenie pasa 

drogowego, ponieważ w obecnej sytuacji nie ma możliwości przystąpienia do 

opracowania dokumentacji projektowej.      

 

Radny Wojciech Wojtczak poinformował, że w przepisach prawnych nie ma czegoś 

takiego jak nieodpłatne przekazanie działek. W tym przypadku mieszkańcy są 

szantażowani, ponieważ jak nie oddadzą gruntów to chodnik nie zostanie wykonany. 

Radny przypominał, że Starosta dla jednego z właścicieli działek zapłacił za działkę 

dość wysoką cenę.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że radny wprowadza wszystkich w błąd 

przedstawiając takie informacje nie znając przepisów prawa.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 20 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 20 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr LX/366/2022 została przyjęta 17 głosów „za” przy 1 głosie 

„przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”. (Wykaz głosowania imiennego  

w załączeniu do protokołu).  
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Ad. 6.8 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu na 2023r. /załącznik/  

 

Radny Adolf Maciak poinformował, że zakres przedstawionego projektu planu pracy 

komisji jest bardzo wąski. Komisja Rewizyjna powinna między innymi zając się 

kontrolą szpitali na naszym terenie.     

 

Radny Jan Madej poinformował, że posiedzenia komisji w placówkach oświatowych 

będą wyjazdowe, aby z inwestycjami zapoznać się na miejscu. Jeśli radny zgłasza 

jakiś problem, którym powinna zająć się komisja to właśnie jest punkt dot. spraw 

bieżących. Pisać punkty, aby pisać to też nie o to chodzi. Jeśli radny Maciak ma jakiś 

wniosek do komisji to należy go zgłosić.      

 

Radny Adolf Maciak poinformował, że komisja powinna przeprowadzić kontrole 

inwestycji w PCM Grójec oraz SP ZOZ Nowe Miasto (II kwartał). 

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że PCM jest spółką i nie 

można przeprowadzać kontroli. Spółka rządzi się swoimi prawami i od tego jest 

Zgromadzenie Wspólników.    

 

Radny Adolf Maciak odnosząc się do słów Przewodniczącego Rady poinformował, że 

Państwo jako właściciele taką kontrolę możecie przeprowadzić.   

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poprosił radnego Maciaka o doprecyzowanie, ponieważ 

inwestycje, które są prowadzone przez nas to je prowadzimy i kontrolujemy  

a inwestycje, które były prowadzone przez PCM to SOR i były tam przeprowadzone 

kontrole przez nas.  

 

Radny Adolf Maciak poinformował, że chodzi o inwestycje, które nie są zakończone  

w szpitalach na naszym terenie.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że w sprawie inwestycji takich jak remont 

bloku operacyjnego, oddziału wewnętrznego oraz termomodernizacja PCM mamy co 

dwa tygodnie narady, spotkania z wykonawcami i inspektorami nadzoru.  
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Na spotkaniach są sprawy omawiane a następnie przedstawiane na posiedzeniu 

zarządu. 

 

Radny Wojciech Wojtczak popiera wypowiedź radnego Maciaka i jednocześnie zwraca 

uwagę na problem związany z niszczeniem znaków geodezyjnych. Komisja Rewizyjna 

także powinna zająć się tą sprawą. Następnie poinformował, że radni zgodnie z ustawą 

o samorządzie powiatowym mają prawo do wglądu wszystkich dokumentów  

i przeprowadzenia kontroli w naszych jednostkach. Kontrola powinna być  

z zaskoczenia, aby spełniła swój cel.   

 

Wicestarosta Jolanta Sitarek poinformowała, że kontrola nie może być z zaskoczenia 

musi być zapowiedziana.     

 

Starosta Krzysztof Ambroziak odnosząc się do sprawy uszkodzonych znaków 

geodezyjnych poinformował, że jeśli radny Wojtczak ma taką wiedzę, gdzie te znaki 

są uszkodzone to należy zgłosić w którym miejscu. 

 

Radny Adolf Maciak zwrócił się z zapytaniem czy jest możliwość skontrolowania jak 

działa SOR (skargi pacjentów). Radny zwraca się z zapytaniem czy taką kontrolę może 

przeprowadzić Komisja Rewizyjna czy nie.   

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że kontrolę może 

przeprowadzić Komisja Zdrowia z p. Prezes PCM i Zarządem Powiatu.   

 

Radny Powiatu Dariusz Piątkowski poinformował, że inwestycje można kontrolować 

tylko nie należy kontrolować inwestycji, które jeszcze trwają, ponieważ są różne 

zmiany i korekty. Aby podjąć kontrole musi być wydane pełnomocnictwo. Jeśli chodzi  

o kontrole SOR to najlepiej byłby powołać komisję doraźną z merytorycznymi osobami 

między innymi o wiedzy lekarskiej.  

 

Radny Robert Lipiec zwrócił się z zapytaniem czy radny Maciak zauważył jakieś 

nieprawidłowości w inwestycjach, jeśli tak to należy to zgłosić. 

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że plan pracy Komisji 

rewizyjnej można w każdej chwili rozszerzyć.  
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Radny Adolf Maciak odnosząc się do słów radnego Lipica poinformował, że radny już 

od jakieś czasu nie może zakończyć sprawy inwestycji w Błędowe. Komisja Rewizyjna 

powinna przeprowadzić kontrole i wcale nie musi wykryć jakiś nieprawidłowości może 

oczywiście stwierdzić, że wszystko jest w porządku.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że należy się zastanowić nad 

dalszymi inwestycjami między innymi w PCM Grójec oddział neurologiczny. 

Stwierdzić, czy inwestycja została dobrze wykonana może specjalista, inspektor 

nadzoru  

a nie radny. Musimy zająć się sprawą pozyskania środków na remont oddziału 

neurologii, ponieważ warunki dla pacjentów i lekarzy są bardzo złe. 

 

Radny Adolf Maciak poinformował, że rozmawiamy na temat Komisji Rewizyjnej i nie 

należy tu poruszać innych tematów a kontroli nie należy się bać.    

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że słowa rannego są 

niestosowanie i nikt niczego się nie boi.  

 

Radny Jan Madej przypominał, że na sesjach radny były obecne p. Prezes PCM 

Grójec, Główna Księgowa i wtedy nikt nie podejmował tematu, że coś się dzieje złego.   

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i prosi o spokój na sali obrad.  

 

Radny Wojciech Wojtczak prosi o głos. 

Następnie radny poinformował, że Przewodniczący Rady nie udziela głosu radnym, 

skoro nie zakończono dyskusji. Radny poinformował, że p. Lipiec powinien 

kontrolować siebie a nie będzie innym uwagi zwracał. Jest członkiem komisji rewizyjnej 

i nie zgłosił żadnego poważnego punktu na temat kontroli tylko chciał złapać Wojtczaka 

na budowie drogi Nr 1619W i na jego wniosek dokonywano dodatkowych przewierceń. 

Przewodniczący mówił, że zamykamy temat, jeśli jest odbiór przez inspektora nadzoru 

budowalnego. Kontrola taka się odbyła a odwierty były robione na Pana wniosek i kto 

wydał na to pieniądze i jakie wydał pieniądze na te odwierty. Zadałem kiedyś p. Lipcowi 

pytanie publicznie, ile wynosi budżet działu oświaty o Pan nie wiedział.  
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Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zwracając się do radnego Wojtczaka, 

poinformował, że za skandaliczne zachowanie wyrwanie mikrofonu, przeszkadzanie  

w toczących się obradach na podstawie regulaminu wpisuje, że Pan bezpodstawnie 

zabiera głos i przerywa. Zgodnie z uchwałą będzie miał Pan potrąconą dietę za 

skandaliczne zachowanie się na sesji.               

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 20 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 20 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr LX/367/2022 została przyjęta 17 głosów „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się”. (Wykaz głosowania imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zwracając się do radnego Wojtczaka po raz 

kolejny na podstawie regulaminu wpisuje do protokołu, że przeszkadza Pan  

w obradach Rady Powiatu.  

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu Grójeckiego.  

Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że komisja na swoim posiedzeniu 

zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał, które były tematem obrad dzisiejszej sesji 

Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że komisja na swoim 

posiedzeniu w dniu 25 listopada br. zajmowała się petycją dot. budowy chodnika  

w msc. Jeziórka. Komisja uznała petycję za zasadną.   

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że komisja na swoim posiedzeniu 

przyjęła plan pracy na 2023 r.  

 

Odbyło się również wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Powiatu w sprawie 

Strategii Powiatu do roku 2030.   

 

Ad. 8 

Interpelacje i zapytania radnych.  
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Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że wpłynęły dwie interpelacje 

radnej Anny Steczkowskiej.  

 

Radna Anna Steczkowska zwróciła się z zapytaniem dot. przetargu na pożyczkę dla 

samorządu. Radna zwróciła się z zapytaniem czy musimy z tej pożyczki korzystać. 

Skarbnik Powiatu informował, że do naszego budżetu wpłynęła znaczna kwota  

ok. 6 mln zł. z pit i samorząd może przeznaczyć tę kwotę na bieżące potrzeby jak  

i inwestycje. Czy istnieje taka możliwość, aby zawiesić tę pożyczkę ze względu na 

istniejącą sytuację w kraju (inflacja) .       

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że w budżecie powiatu była wpisana 

spłata obligacji uwzględniona pożyczką 3 mln zł. czyli spłata obligacji w kwocie  

3 mln zł. Na jednej z sesji podjęliśmy uchwałę jako rada, że te obligacje zostaną 

wykupione z tego kredytu. Zgodnie z uchwałą został ogłoszony przetarg. Odnośnie 

środków, które wpłynęły do naszego budżetu to bardzo dużo środków brakuje na 

wynagrodzenia nauczycieli. Musieliśmy poprzesuwać środki, aby zabezpieczyć płace 

nauczycieli (ok. 1,2 mln zł). Musimy także przed świętami zabezpieczyć środki  

w oświacie dla osób z obsługi. Należy brać także pod uwagę jeszcze wzrost kosztów 

energii oraz sprawy związane z odnawialnymi źródłami energii.      

 

Radny Władysław Kumorek poinformował, że zmarł kapelan szpitala grójeckiego  

ks. Józef Jędrzejewski. Radny poinformował, że do śmierci księdza przyczyniło się 

traktowanie przez Polskiego Arcybiskupa. Było wystosowanych szereg pism jak 

również ze Związku Solidarność do Kardynała Nycza w sprawie pozostawienia księdza 

Jędrzejewskiego w szpitalu grójeckim. Ksiądz był bardzo skromną i uczynną osobą. 

Nie było osoby, która miałaby do niego jakieś zastrzeżenia. Oderwanie go od tego 

środowiska zupełnie gdzie indziej co przyczyniło się, że w ciągi trzech miesięcy 

odszedł od nas. Ksiądz swoimi bolączkami nie obciążał innych osób. Od momentu 

przeniesienia ani razu nie zadzwonił z prostego powodu, aby się nie żalić. Ksiądz był 

uczniem LO Grójec, z którym byłem w jednej klasie. Delegacja z byłej klasy 

wydelegowała kolegę Marka z Grójca na spotkanie z Kardynałem Nyczem  

aby przedstawił pismo i problem, ale nie został dopuszczany. Dorobek takich księży 

nie przekłada się na to, że góra jest odizolowana od społeczeństwa. Radny 

poinformował, że jest zbulwersowany tą sprawą.    
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Przewodniczący Rady poinformował, że pogrzeb odbędzie się w sobotę o godz. 12.00 

w Prażmowie.  

 

Radny Paweł Siennicki przypominał, że duży wkład swojej osoby ks.  Józef 

Jędrzejewski wniósł do szpitala w Grójcu podczas panującej pandemii, gdzie był zakaz 

odwiedzin a ksiądz nie bał się i odwiedzał chorych oraz prowadził rozmowy.   

 

Radny Michał Pruś poprosił o uczczenie śmierci ks. Józefa Jędrzejewskiego minutą 

ciszy.  

 

Radni uczcili minutą ciszy pamięć księdza Józefa Jędrzejewskiego, który był 

kapelanem szpitala i byłym rezydentem parafii świętego Mikołaja w Grójcu.  

 

Ad. 9 

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Radna Anna Steczkowska odniosła się do dyskusji dotyczącej przyjęcia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej. Radna poinformowała, że osobą, która powinna być upomina  

i ukarana to jest Przewodniczący Rady. Pan nie jest tu po to, aby cenzurować  

i moralizować wypowiedzi radnych. Radny Maciak miał prawo zgłaszać wnioski a Pan 

nie powinien tego komentować. Odnośnie rannego Wojtczaka to zamyka się dyskusję 

po wyczerpaniu listy mówców. Lista mówców nie została wyczerpania i radny powinien 

zabrać głos. Przewodniczący Rady swoim zachowaniem sprowokował radnego 

Wojtczaka do wzięcia mikrofonu, ponieważ Pan wyłączył głos a do głosu zgłaszali się 

jeszcze inni radni. Radna zaproponowała, aby Przewodniczący zajął się 

prowadzeniem sesji, aby sesja była przygotowana w sposób należyty, aby byli 

pracownicy jednostek, którzy będą nas wspierać chociażby dział prawny, którego 

nigdy nie ma. Przewodniczący Rady ma kontrolować przebieg sesji a nie ubliżać innym 

radnym.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że radca prawny jest w każdej 

chwili dostępny i może odpowiedzieć na pytanie. Następnie odniósł się do ubliżania  

i przypominał radnej Steczkowskiej jak koleżanka partyjna mówiła obraźliwe słowa. 

Przewodniczący poinformował, że nikogo nie umoralnia a radni mogą wypowiedzieć 

się na sesji, ale jeśli dyskusja przybiera niestosowną formę po to jest Przewodniczący 
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Rady, aby nad tym zaoponować. Następnie Przewodniczący Rady odniósł się do 

zachowania radnego Wojtczaka, które jest skandaliczne i nikt nie jest w stanie go 

usprawiedliwić. Podejście do Przewodniczącego Rady i wyrwanie mikrofonu oraz 

zabranie głosu to jak byłaby taka sytuacja w sejmie to od razu Pan opuściłby obrady, 

ponieważ Marszałek ma takie uprawnienia. Radna Steczkowska powinna wstydzić się 

zachowana radnego Wojtczaka a nie go bronić. 

 

Starosta Krzysztof Ambroziak przypominał radnej Steczkowskiej jak w poprzedniej 

kadencji był zakaz przychodzenia na sesję pracowników Starostwa jak również 

dyrektorów jednostek.   

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnej Steczkowskiej o zachowanie spokoju.   

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zwrócił się do radnego Wojtczaka  

o zachowanie spokoju podczas obrad. 

 

Radny Wojciech Wojtczak poinformował, że Przewodniczący Rady nie ma prawa 

zwracać uwagi radnym.   

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak po raz trzeci prosi o wpisanie do protokołu, 

nieodpowiedniego zachowania radnego Wojtczaka.  

 

Ad. 10 

W związku z nieodpowiednim zachowaniem radnego Wojciecha Wojtczaka 

Przewodniczący Rady Powiatu Janusz Karbowiak o godz. 11.30 zamknął posiedzenie 

wypowiadając formułę „Zamykam Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”. 

 

     Protokołowała:                                                                    Przewodniczył: 

 

     Ineza Banach                                                                    Janusz Karbowiak   


